

综述

《气象与环境学报》创刊25周年回顾与展望

李昌杰,李丽光,王宏博

《气象与环境学报》编辑部,辽宁 沈阳 110016

收稿日期 2009-10-30 修回日期 2009-11-16 网络版发布日期 2009-12-26 接受日期 2009-11-16

摘要 基于《气象与环境学报》创刊25周年之际,从期刊栏目设置、编辑工作、出版发行、办刊成绩、编辑质量、编排标准和期刊影响因子、网络传播及编辑现代化建设等方面进行了全面回顾;据29种大气科学(气象学)期刊被引统计数据表明:《气象与环境学报》2008年影响因子为1.313,排序为第11名;并展望了未来期刊发展方向,按照“核心期刊”的发展思路,要进一步提高办刊质量,以适应目前文化体制改革方向,更好地发展与创新。

关键词 [《气象与环境学报》](#) [出版发行](#) [期刊沿革](#) [办刊业绩](#) [回顾与展望](#)

分类号 [G236](#)

Review and prospect of Journal of Meteorology and Environment on its 25th anniversary

LI Chang-jie,LI Li-guang,WANG Hong-bo

Editorial Department of Journal of Meteorology and Environment, Shenyang 110016, China

Abstract On the 25th anniversary of Journal of Meteorology and Environment, an overall review is given, including column setup, journal editing, publication, the achievement of journal running, editorial quality, the standards of arrangement, influencing factors, internet communication, and editing modernization construction. The influencing factor is 1.313 and ranges in 11 in 29 atmospheric sciences journals (meteorology journals) based on Chinese science and technology journal citation report (CSTJCR). The future development of journal is prospected. In order to adapt to the current reform of cultural system, the journal must be better development and innovation.

Key words [Journal of Meteorology and Environment](#) [Publication](#) [Evolution of the journal](#) [Achievement of journal running](#) [Review and prospect](#)

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(511KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含 “《气象与环境学报》” 的 相关文章](#)
- ▶ [本文作者相关文章](#)

- [李昌杰](#)
- [李丽光](#)
- [王宏博](#)